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Chambre des Représentants .. 
S1\ANCE nu 6 Jmu,ET 1928. 

PROJET DE LOI INSTITUANT L'OFFICE DE LA NAVIGATION (1). 

RAPPORT 
li'AIT, AU NOi.\l DE LA COMMISSION (2), PAi{ t\1. 'l',Ut' 1n•:~ llll~U:UK. 

MESSllfüRS, 

J'ai l'honneur de soumettre ù la Chambre Ie rapport de la Commission 
chargée de l'examen du projet de loi instituant l'Olllce de la Navigation . 

Ce projet a été adopté ù l'unanimité pat· le Sénat, et l.\L le Ministre des 
Travaux publics en a nettement défini la portée en limitant par sa lettre du 
·12 juin dernier son action à la navigation intérieure . .l\l. le Ministre estime en 
effet qu'il ne peut y avoir de doute à cet égard et il précise encore davantage les 
attributions de l'Office en disant que celles-ci ne peuvent en aucun cas s'étendre 
aux ports maritimes. En outre, et pour écarter tout malentendu, M. le Ministre 
a bien voulu donner l'assurance qu'il ferait une déclaration à la Chambre 
établissant que l'OIHcc de la Navigation ne pomTa s'occuper que de la navigation 
sur les eaux intérieures, il l'exclusion des ports de mer et de la navigation 
maritime. 

Ce rap port offre un caractère d'urgence qui, nous l'espérons, engagera la 
Chambre à l'examiner sans retard; nous avons même l'intention de lui demander 
de le discuter de suite. 

Nous nous croyons autorisés ù foire cette demande, parce que le projet est 
d'importance majeure. En ellet, environ 28,000,000 de tonnes empruntent 
annuellement la voie de la navigation intérieure, quantité augmentant toujours, 
parce que la voie d'eau offre seule les avantages réclamés par les matières 
pondéreuses et de peu de valeur relative, dont le prix de transport influe sur le 
coùt. La Commission constate que celte progression pourrait être enrayée par 
l'outillage actuellement insuffisant de notre régime fluvial intérieur et, d'après 
la batellerie, ce développement serait menacé par certains tarifs spéciaux 
accordés par la Société Nationale des Chemins de fer belges. 

Votre Commission :1 été unanime pou!' accepter la rédaction du projet sans 
gr:mdes modifications et notamment les articles l, 2, 4, ö et i ont été adoptés 
sans objection. 

AnT. 3. - La Comnussron estime que l'Otlice devrait être entendu au sujet 

({) Projet de loi, transmis par le Sénat, n° '181. 
(2) La Commission était composée de .li.li. Anseele, président, de Kerchove d'Exaerde , 

Herbert, Joris, Lambrechts, J\lernier, Pater, Petit, Samyn, Van den Broeck. 
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de la fixation des droits de navigation, des taxes et des redevances, ainsi que de 
la rénumérntiuu cl de Ia réglementation du travail du personnel. 

Ain. ;'j., - Un membre exprime l'avis que la composition du Conseil 
d'adm inistral.ion devrait être modifiée do façon à donner an personnel de 
l'Olliee, une représentation plus étendue, tout en laissant au Gouvernement Ja 
mujoritè dans le Conseil d'udministration. A son avis la représentation du 
personnel n'est pas en proportion avec l'unportance numérique de celui-ci et il 
prnpose de porter de un ù deux le nombre des représentants du personnel. 

La création de l'Ofllce, ces observations réservées, répond à une véritable 
nécessité; il devrait fonctionner· depuis longtemps, cl les usagers de la naviga 
tion intérieure le réclament avec insistance. 

Ou reste la question n'est pas neuve; elle fot soulevée déjà en ·1880, pal' 
l\I. le sénateur Finet, ingénieur, qui publia plusieurs mémoires sur l'exploitation 
rationnelle des voies d'eau, et M. Dufouruy, ancien directeur général· des Ponts 
el Charrssées, secrétaire du Congrès Internntional de la Navigation, tenu à 
Bruxelles en 18ll8, y proclamait que l'fünL ne devait pas se borner ù administrer 
el à réglementer, mais qu'il devait aussi s'intéresser à l'exploitation et à l'orga 
nisation du transport. 

Depuis lors, tous les Congrès de Navigation se sont occupés de la question, 
cl nous pouvons constater que la Belgique a donné naissance à un courant 
(J'itlées qui a fait le tour de l'Europe et dont sont issus, dans d'autres pays, des 
organismes qui ont déjà pù atteindre le but envisagé par le projet : la réali 
sation d'une exploitation favorable ù tous ceux qui sont en contact direct ou 
indirect avec le réseau des voies navigables intérieures. 
Exprimons l'espoir que la Belgique profitera, fût-ce mème tardivement, des 

théories de nos ingénieurs en passant à la mise en pratique de leurs idées. 
Dès son entrée en fonctionnement, l'Office aura à intervenir énergiquement 

pom· porter remède à une des grandes plaies de la navigation intérieure : le 
stationnement aux abords des écluses et aux points-frontière et il nous semble 
heureux, que les auteurs du projet aient envisagé, que la situation du canal 
Anvers-Liège devait ètre le début des travaux de l'Office. 

La question des formalités douanières à remplir à l'entrée, à la sortie on au 
passage sur ten-itoire étranger, devrait être résolue immédiatement par l'entente 
entre les autorités financières, dont dépendent les douanes, sm· la règlementation 
et la concordance des heures de service. 

L'éclusage iniuterrompu devrait être instauré pour éviter que les navires 
perdent du temps au passage des écluses. 

Le remorquage, Ic halage à traction moderne, devraient être organisés de 
façon ù assurer le mouvement rapide et régulier des unités circulant sur les voies 
d'eau intérieures. 

.En lui donnant les pouvoirs nécessaires il l'accomplissement de sa mission et 
en lui assurant les ressources indispensables pour exercer sont activité de 
façon rationnelle, le Couvemement créerait une organisation appelée à rendre 
d'immenses services au Pays. 

Le rapport est adopté ù l'unanimité. 

/.,e Rapporteur, 
GusTArn YAN DEN BROEC(\. 

Le Président, 
ÉI). ANSEELE. 
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Kamer der Volksvertegenwoordigers. 
VimGADEI\ING VAN (î Juu 1928. 

WETSONTWERP TOT OPRICHTING VAN DEN DIENST 
DER SCHEEPVAART (1). 

VERSLAG 
NA~ŒNS .DE COMMISSIE 12) lJITGEBIUCHT DOOit 

DEN HERB \' A."' Dl~~ HHOl•:('.I&. 

Mmm HEERJ<;N, 

Ik heb de eer aan de Kamer het verslag voor te leggen van de Commissie die 
gelast werd het wetsontwerp tol oprichting· van den Dienst der Scheepvaart te 
onderzoeken. 

Dit ontwerp werd eenparig goeclgekcurll door den Senaat en de Minister van 
Openbare Werken heeft de heteekenis er van duidelijk omschreven toen hij in 
zijn brief van 12 Juni ll. de werking van den dienst beperkte tot de binnen 
scheepvaart. De Minister is inderdaad van gevoelen dat dien aangaande geen 
twijfel mag bestaan; en hij stelt nog duidelijker de bevoegdheid van den Dienst 
in het licht, wanneer· hij zegt, dat zij in geen geval kunnen uitgebreid worden tot 
de zeehavens. Bovendien heeft de Minister, om alle misverstand nit den weg te 
ruimen de verzekering gegeven dat hij, ter Kamer, eene verklaring zal afleggen 
waarin hij zal bepalen dat de Dienst der Scheepvaart zich slechts zal mogen 
bezighouden met de scheepvaart op de binnenwateren, met uitsluiting van de 
zeehavens en van de zeevaart. 

Deze- zaak is tamelijk dringend. Wij hopen dat het verslag de Kamer zal aan 
zetten om ze onverwijld te onderzoeken; wij hebben zelfs het inzicht haar te 
vragen de quaestie dadelijk te bespreken. 

Wij meeuen het recht te hebben dit te Vt'agen wegens het zeer groot belang 
van deze quaestie. Er zijn ongeveer 28,000.000 ton die jaarlijks op de binnen 
wateren vervoerd worden; deze quantitcit wordt steeds aanzienlijker omdat de 
waterwegen alleen de voordeelen schenken welke vereischt zijn voor zware 
vrachten met betrekkelijk geringe waarde wier kosten beïnvloed worden door 
den vervoer-prijs. De Commissie stelt vast dat deze ontwikkelingsgang zou kunnen 
gestuit worden door de thans ontoereikende toerusting van de huidige binnen 
scheepvaart. Volgens de bedrijfsleiders der binnenscheepvaart zou deze ontwik 
kelint,sg-ang bedreigd worden door sommige bijzondere tarieven toegestaan door 
de Nationale )laatschappij der Belgische Spoorwegen. 

Uwe Commissie heeft eenparig den tekst van het ontwerp zonder groote 
wijzigingen aangenomen en nanu-lijk de artikelen l. 2, .1,, U en 7 die goedge 
keurd werden zonder eenige tegenwerping. 

AnT. 3. - De Commissie is van gevoelen dat men het advies van den Dienst 

('1) Wetsontwerp, door den Senant overgemaakt, n" ·181. 
(1) De Commissie bestond uit d,1 heeren Anseele, ooorzitter, de Kerchove d'Exaerde , 

Herbert, Joris, Lambrechts, iUernier, Pater, Petit, Samyn, Van den Broeck. 
H 
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zou moeten ,Taµ-en betreffende de vaststellin.; del' scheepvaartrechten, taxes en 
b~l:ls!ing·en, alsmede betreffende de bezoldiging en de t·egeling van den arbeid 
van hel personeel. 

A.1tT. :ï. -- Een lid ltccf'L uiting· gcwwcn aan de ruecniug dal de samenstelling 
van den Raad van Beheer zou moeten gcwijzig·d worden op zulke wijze dat het 
persoueol van den Dienst. ruimer vertegenwoordigd worde zonder dal de Regee- 
1·ing de meerdei-heid in den Hand van Beheer zon verliezen. Volgens zijne 
mceuing is de vcrtegcnwool'tliging van het personeel niet naar verhouding van 
de getalsterkte c1· vau en hij stelt vo o r het getal van de vertegenwoordigers van 
hel personeel Le brengen van een op twee, 

Het voorbehoud van deze aanmerkingen beantwoordt de oprichting van den 
Dienst aan eeue wezenlijke noodwendigheid; hij zou sedert lang reeds moeten 
werken en de bcnuttigers van de binnenscheepvaart vragen met nadruk dat hij 
ingericht worde, 

Ilet vraagstuk is trouwens niet nieuw; het werd reeds in 1880 naar ·voren 
gebracht dooi· Senator Finet. ingenieur, die tal van memories uitgaf over de 
redematiae inbedri] fnemius der waterwezen : en de heer Ilufoumv, gewezen 

t:,J u (._ •.. "-.,. 

di recteur generaal van Bruugen en Wegen, secretaris van het Internationaal 
Congres der Scheepvaart, dat te Brussel in 1898 werd gehouden, verklaarde daar 
dat de Stan t zich niet moest beperken bij beheeren en reglementeeren, maar dat 
hij zich ook hoefde te bekommeren om de inbedrijfsneming en de inrichting van 
het vervoer. 

Sedertdien hebben al de Congressen van Scheepvaart zich met het vraagstuk 
onlevig gehouden; en wij kunnen vaststellen dat van België eene gedachten 
strooming is uitgegaan, die over gnusch Europa zich deed gelden, en waarvan, 
in andere landen, organismen zijn voortgekomen, die het door het ontwerp 
beoogde <loei reeds hebben bereikt : eene exploitatie die gunstig is voor al wie 
in reehtstreeksch of onreehtstreeksch verband staat met het waternet der binnen 
scheepvaart. 

Laten wij hopen tint België, al komt het wat laat, gebruik zal maken van de 
theorieën onzer ingenieurs door hunne gedachten in praktijk te stellen. 

Van z oodra het in werking treedt, zal de Dienst krachtdadig hebben op te 
treden om een tier groole bezwaren van ile binnenscheepvaart uit den weg te 
ruimen, namelijk het stilliggen in tie nabijheid van de sluizen en van de grens 
punten, en wij vinden het gelukkig· dat de indieners van het ontwerp voorzien 
hebben dal de Dienst zijne werkzaamheden zou aarl\'angen met het kanaal 
Antwerpen-Luik. 

l)e quaestie van de tolformnliteiten die te vervullen zijn bij het in- en uitvaren, 
en het doorvaren op vreemd grondgebied zou onmiddellijk haar beslag moeten 
krijgen door eene overeenkomst onder de financieele overheidspersonen, waar 
van de douanen af hangen, betreffende de regeling en de overeenstemming der 
diensturen. 

Het ononderbroken versassen zou moeten ingevoerd worden om le vermijden 
dal de schepen tijd verliezen bij het doorgaan door de sluizen. 

Het sloepen. de sleepdienst met moderne tractie, zouden derwijze moeten 
ingericht zijn dat de binnenvaartschepen zich snel en geregeld kunnen bewegen. 

Hoor aan dezen dienst de noodige macht te geven voor het vervullen van zijn 
taak, en door hem de noodige geldmiddelen te verschaffen om op rationeele 
wijze zijn activiteit uit te oefenen. zon de Hegeering eene inrichting in 
't leven roepen die aan het land buitengewone diensten zou bewijzen. 

Het verslag werd eenparig aangenomen. 

De V erelaqqeoer, 

GUSTAAF VAN DEN BROECK. 

De Yoorziuer, 

Eu. ANSEELE. 


